
POMENEK S CIRILOM ROPRETOM,
PREDSEDNIKOM OBČINSKE GASILSKE
ZVEZE

Gasilci hočejo več
enakopravnosti

Prostovoljna gasilska društva so bila vse
prevečkrat žrtve togih predpisov ali napač-
nega obravnavanja, zato je že skrajni čas, da
se tudi tukaj napravi red. Novi zakon o zaš-
čiti in obrambi naj bi tudi to prostovoljno
humano dejavnost postavil na pravo mesto,
pa čeprav seveda ob vse skromnejših finanč-
nih možnostih. O tem smo se pogovarjali
s predsednikom naše Občinske gasilske zve-
ze, Cirilom Ropretom.

»Zadnje čase smo že večkrat sprožili vpra-
šanje osnovne zaščite gasilcev. Radi bi na-
mreč, da bi bil prostovoljni gasilec zaščiten
tudi takrat, ko je poklican na intervencijo,
ne pa da ga v tovarni čaka delavska knjižica,
ko se vrae nazaj. Treba se je dogovoriti, kdo
bo povrnil nadomestila za njegovo odsot-
nost. Na Zahodu imajo to posebej urejeno,
zato bi bilo prav, če se tudi pri nas to uredi.«

— Menda niste preveč zadovoljni tudi
z zavarovanjem gasilskih vozil . . .

»Res je, zadnje čase je v naših vrstah vse
veČ kritik na račun zavarovalnic. Zakaj mo-
ramo biti gasilci vpreženi v isti voz, kot tisti,
ki je vsak dan na cesti? Interveniramo le
kakih petkrat ali šestkrat na leto, ali pa še
tolikokrat ne, plačujemo pa enako zavaro-
valnino kot tisti, ki je vsak dan na poti. Prav
bi bilo, da bi plačevali zavarovanje le po
potnih nalogih, ali pa po posameznih inter-
vencijah.

Ni nam tudi jasno, zakaj moramo plačeva-
ti gospodarski tok v gasilskih domovih. Zase
ga bolj malo porabimo, kar ga, gre v glav-
nem za potrebe družbe.

Razen tega morajo gasilska društva plače-
vati tudi davek za gradbeni material in da-
vek od raznih gasilskih prireditev, pa čeprav
so sredstva, ki jih društva iz teh iztržijo, po
večini namenjena le za vzdrževanje gasilske

opreme in orodja. Ali ima sploh še smisel,
da pripravljamo veselice za dacarje, name-
sto da bi ta denar porabili zase?«

Huda gospodarska kriza je torej tudi vas
udarila po žepu . . .

»Sistem financiranja je zdaj slabši kot
prej, ko so bili še sisi. Toda če je že kriza
udarila po vseh, tudi mi gasilci ne bomo
zahtevali od države nekaj, kar ni mogoče.
Denar je kajpak potreben, predvsem za
vzdrževanje najnujnejše'gasilske opreme in
vozil. Po predloženih letnih planih gasilskih
društev, bi letos potrebovali natanko 88 mi-
lijonov, 950 tisoč tolarjev, dobili pa bomo
v najboljšem primeru le 13 milijonov tolar-
jev. Ostalo bodo morala društva zbrati
sama.«

— Preoblikovanje občin bo najbrž tudi od
vaše OGZ terjalo reorganizacijo. Se nam
zdaj obeta kar več družinskih gasilskih zvez?

Ce naše Občinske gasilske zveze ne bo
več, se bo ta razdelila na šest ali še več zvez,
ki bodo ustrezale današnjim sektorjem.
Zdajšnja OGZ pa se bo najbrž preoblikova-
la v Okrajno gasilsko zvezo.

Prav zdaj so v delu nove kategorizacije
gasilskih društev, s katerimi bo natanko do-
ločeno, kakšna oprema, orodje in vozila pri-
padajo posameznemu gasilskemu društvu
glede na požarno ogroženost njegovega kra-
ja, tamkajšnjega prebivalstva in industrije.
Isto velja tudi za gasilska društva v delovnih
organizacijah. Pričakujemo, da bo novi za-
kon o zaščiti in obrambi poskrbel, da bodo
morala tudi podjetja imeti svojo požarno
službo, pač, glede na njihovo velikost in
specifičnost. Danes podjetja propadajo, se
organizacijsko spreminjajo ali še normalno
poslujejo naprej, za požarno varnost pa se
prav malo brigajo.«
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